
 biologie, jehož sbírky byly umístěny na chodbě.
• Přes naprostý nedostatek učebních prostorů 

se  pedagogický sbor rozhodl pokračovat v sys-
tému odborných pracoven ... během roku byly 
shromažďovány poznatky a zkušenosti a závěr 
vyzněl - vrátit se k tradičnímu způsobu výuky ... 

A o rok poději 
• Upuštěno od systému odborných pracoven pro 

všechny předměty... byly ponechány pouze pra-
covny pro hudební výchovu, kreslení, zeměpis, 
biologii, chemii... 

• Narážíme na problém, že není zaveden vodovod 
do tříd...

•  Naše škola byla vybrána ... pro zkoušení vnější diferenciace žáků 9. tříd. Ze žáků 8. tříd byly vytvořeny nové kolektivy... podle vědomostí, 
dovedností a zájmů vytvořena jedna třída studijní a dvě praktické. Rok pokusné práce byl v pedagogickém sboru hodnocen kladně 
a rozhodnuto v diferenciaci pokračovat.

• Až do konce 70. let je v kronice zápis o každoroční inspekci - obvykle tematické ... 
• Na přípravě školy se podíleli v posledních dnech prázdnin i žáci z vyšších postupných ročníků - dnes jev nevídaný...
Od roku 1967: 
•  Změny, ke kterým došlo v naší republice po lednovém plénu ÚV KSČ, se příznivě obrážely i v práci školy. Žákům bylo třeba mnohé 

vysvětlovat a ukázalo se, že naše mládež není zdaleka tak apolitická a špatná ... práce PO se podstatně zlepšila... po lednovém plénu 
se však ukázalo, že jednotná dětská organizace nepostihuje zájmy dětí, že není dobré spojovat ji se školou ... zájem dětí se začal 
přesouvat na obnovenou organizaci Junáka ... 

• Pro nedostatek učeben bylo opět zavedeno směnné vyučování ve všech třídách ... 
• Na škole se pokračovalo v pokusu s vnější diferenciací ... závěr: dělení na třídy studijní a praktické není vhodné ...
• Zdraví pod dohledem ... preventivní prohlídky, očkování, zdravotnická osvěta - součást školního života. Zdravotní stav žáků na škole 

byl celkem dobrý. Značnou absenci v docházce žactva způsobily příušnice, zvláště však silná epidemie chřipky... 

• V únoru 1944 vyměněny v celé budově kliky z bílého kovu za aluminiové podle úředního nařízení...
• Od 17. února podávána žákům polévka na potravinové lístky. V 10 hodin dostávaly děti zdarma černou kávu. Stravovací akci vedl 

dobročinný spolek Marta ... Dětem trpícím podvýživou podávána denně vitamínová marmeláda. 
A co se stále opakuje:
• Žáci sebrali tento rok 2 560 kg papíru, 4 032 kostí a 1 901 kg hadrů. Peníze sběrem získané přišly škole velmi vhod ...
A je zde konec 40. let: 
• O prázdninách (1946) věnovali 

se někteří učitelé žňovým pracím, 
ostatní vypomáhali až 60 hodin 
v  kancelářích ONV. Muži kopali 
vodovod.

• Dne 4. 11. usneslo se učitelstvo 
k prohloubení socialistické vý-
chovy, k zlepšení pracovního 
prostředí a k podpoře pětiletky 
na tomto závazku: ... zakou-
pit do knihovny všechny knihy  
A. S. Makarenka a prostudovat je ... 
předplatit sovětský časopis „Načál-
naja škola” a pravidelně debatovat 
o novinkách sovětského školství ... 

Nemohli jsme sem dostat všechny 
zajímavé informace, za což se 

omlouváme pamětníkům i zvídavcům. 
První kronika je uložena v archivu, 
kronika od roku 1975 je v kanceláři 

zástupce ředitele školy.

• Žákovská knížka je věrným obrazem postupu žákovy školní 
práce, zrcadlem růstu jeho osobnosti, charakteru, sděluje 
žákův prospěch, podává nezkreslené zprávy o chování 
žáka, informuje rodiče přesně a včasně ... Rodiče velmi ško-
dí svým dětem, nemají-li zájmu na žákovské knížce.

• Ve školním roce 1957–8 se stala naše škola školou výzkum-
nou ... práce s novými pokusnými učebnicemi. Učebnice 
budou upravovány na základě průzkumu a připomínek ... 
Běží tu o krásný cíl - zlepšit výchovné a vyučovací podmín-
ky na všech školách ČSR ... 

• V neděli dne 15. září navštívil celý učitelský sbor osadu 
Hrádkov, aby z titulu patronátu naší školy nad JZD Vratíkov 
vypomohl při socializaci osady Hrádkov. Dílo se nám poda-
řilo. Mnoho zemědělců podepsalo přihlášku do JZD.

• Žáci 8. a 9. tříd se zúčastnili exkurzí do boskovických závodů Minerva 
a Kras s cílem poznat různé druhy profesí...

• PO čítala 682 pionýrů, do jisker chodilo 199 dětí. Pionýrská klubovna 
byla umístěna v přístavbě školy.

• V roce 1975–6 ... zvyšování aktivity pracujících. Na počest XV. sjezdu 
KSČ byly uzavřeny hodnotné závazky ... výchova k socialistickému 
vlastenectví a proletářskému internacionalismu a vytváření správného 
vědeckého světového názoru ...

• Do prioritních povolání (hornictví, stavebnictví, zemědělství) se přihlá-
silo 16 žáků.

• Koncem 70. let: Na stravování přihláše-
no 530 strávníků , i když kapacita obě-
dů byla stanovena na 350 strávníků

• V 1. – 3. třídách bylo vyučováno podle 
nové školské soustavy, jež má osmile-
tou povinnou školní docházku a nese 
název Základní škola ...

• V důsledku tuhých mrazů a nedostat-
ku zásob uhlí byly zimní prázdniny 
prodlouženy na 3 týdny...

• K celostátnímu úspornému opatření 
přispívala škola i šetřením el. energií...

50. léta - období budování socialismu, kolektivizace vesnice, politických procesů ... 
 
A ve škole: 
• Byly uspořádány tyto výchovné kampaně: Týden čsl. armády, Týden požární bezpečnosti, Týden vzorné školní práce k narozeninám 

prezidenta republiky, Týden čistoty k nar. J. V. Stalina, Týden šetření potravinami, Týden vzájemné pomoci k pololetí, Týden pravdo-
mluvnosti a ticha, Týden otevřených dveří, Týden šetření přírody, Týden úklidu a Týden sběru léčivých bylin. Kromě toho uspořádáno 
příležitostně několik žákovských shromáždění. 

• Ve všech třídách učilo se dle nových učebnic, které byly na měsíčních poradách kritizovány.
• Vítanou příležitostí k zvýšení ideově politické úrovně vyučování byly mimo jiné prázdninové kurzy ... ideově politická výchova žáků byla 

uplatňována ve všech předmětech při každé příležitosti ... Ve snaze o zdokonalování kvalifikace učitelů byly ve škole zavedeny odborné
komise pro jazyk český, ruský a matematiku, na nižším stupni methodická sdružení. Odborné komise stejně jako methodická sdružení 
se zabývaly řešením otázek týkajících se zlepšení prospěchu žáků v jednotlivých předmětech, otázkami klasifikace, plánováním vzá-
jemných hospitací, methodickou stavbou hodiny, problémem kázně a referáty z děl vynikajících sovětských pedagogů.

Ve školním roce 1953–4: 
• Potěšitelným jevem v chování našich žáků bylo chování a vystupování žáků, kteří se zúčastnili čtyrdenního putování za přírodními 

krásami naší vlasti. Putování bylo zavedeno na zkoušku jako nová forma školních výletů. Při tomto putování byli naši žáci pozorova-
teli KNV hodnoceni jako nejukázněnější z putujících kolektivů.

• Byl zřízen školní bufet. Pro potřeby fotokroužku byla zřízena v kabinetě v přízemí temná komora.
Už v r. 1955 se objevuje stesk: 
• Zdárný vývoj tělesné výchovy na škole mohl být ještě daleko účinnější, kdyby škola měla řádně vybudované hřiště, avšak vzhledem 

k plánu výstavby města bylo vybudování hřiště u školy zamítnuto. Velkou překážkou rozvoje tělesné výchovy na škole bylo, že v zim-
ních měsících nebylo možno řádně vytápět tělocvičnu. Ředitelství školy se však podařilo získat jeden větší topný kotel, kterým tento 
nedostatek bude příští rok odstraněn.

• Pozoruhodné byly zejména výsledky spolupráce mladých pokusníků naší školy s výzkumným ústavem zemědělským v oboru pěs-
tování cukrovky vsádkováním a pokusy s křížením kukuřice. Zprávy o činnosti mladých pokusníků ... byly uveřejněny v Učitelských 
novinách a v Rovnosti. Ve státním rozhlase byla rovněž uveřejněna reportáž natočená při návštěvě pracovníků rozhlasu.

• ZO KSČ jsouc si vědoma vedoucí úlohy strany na všech úsecích veřejného života, neochvějně ukazuje, jak v našich podmínkách nutno 
socialismus budovat ... 

• Vzájemný přátelský vztah rodičů s učiteli naší školy se kladně a velmi účinně zrcadlil ve veškeré učebně výchovné práci školy ... Dů-
věrníci SRPŠ z obcí Žďárná, Suchý a Ludíkov byli požádáni, aby ve svých obcích sledovali chování žáků naší školy a na případné jejich 
poklesky aby upozornili rodiče žáků i ředitelství školy.

60. léta začala reorganizací okresů... 
• Škole byly uvolněny prostory v bývalém OÚNZ. Za vydatné pomoci rodičů byly adaptovány bývalé kanceláře na učebny ...  

Vyučování v nových třídách bylo zahájeno 7. listopadu 1960. 
• Svépomocí bylo vybudováno na školním dvoře hřiště ... v zimě bylo na školním hřišti upraveno kluziště ... v budově bývalého OÚNZ 

byla vybudována druhá dílna ... v hlavní budově byla zřízena z kabinetů pracovna pro domácí nauky a vaření ... pro školní kuchyni 
byl vybudován sklad na uhlí a dřevo ... školní jídelna byla rozšířena tak, že dosáhla dostatečné kapacity asi 130 míst...

•  Estetická výchova prolínala všemi předměty jako vyučovací princip ... návštěva školních filmových představení, výchovných koncer-
tů, zájezdy do divadla v Brně ... nově upravena žákovská knihovna ... soutěž tvořivosti mládeže...

Ve školním roce 1963–4 
• Pro zlepšení prostředí školy byly o prázdninách provedeny linkrustové obklady stěn na chodbách... 
• Střecha poškozena větrnou smrští a teprve po mnoha urgencích, téměř po roce, byla opravena - voda již prosakovala na chodby...
• V tomto roce byl pokusně zaveden systém odborných pracoven ... soudruzi učitelé pověření správcovstvím budou podle daného 

návodu a na základě vlastní iniciativy budovat vybavení a zařízení pracovny podle finančních možností školy ... 
• Družba se slovenskou školou Bratislava Trnávka se během roku omezila na písemný styk ... na konci roku se uskutečnil zájezd...
V roce 1964-5 
• Podle rozhodnutí rady MěNV byla převedena budova bývalého OÚNZ, ve které byly zřízeny učebny, do správy KNV a dána celá 

k dispozici SZTŠ. Ředitelství školy a SRPŠ projevilo nesouhlas ... po příslibu, že jde pouze o přechodný stav, se hladina uklidnila ... Bylo 
nutno přistoupit ke směnnému vyučování ... pro velký odpor rodičů byla třída 1.B vyučována ve vyklizeném prostoru kabinetu    

70. léta - období normalizace
• A opět bylo zavedeno pro nedostatek místa směnné vyučování ... podařilo se odstranit jen směnování 1. tříd, které byly umístěny 

v učebnách na faře.
• Směnné vyučování lze vyřešit jen přístavbou nových učeben, z nichž tři měly být vybudovány adaptací místností bývalé MŠ a tři 

nově postaveny ... Výbor SRPŠ a vedení školy požádalo rodiče o uzavření osobních závazků na pomoc při realizaci stavby. 
• Školní rok 1970 –71 nebyl zahájen společným shromážděním v tělocvičně, jelikož se opozdily dokončovací práce generální opravy 

ústředního topení ... 
• Pro uskladnění uhlí před kotelnou byl vybudován přístřešek ... Vyměněno celé odpadové vedení na záchodech a provedena reno-

vace splachovacího zařízení ... včetně nových umyvadel. Po 33 letech byla do tříd a kabinetů zavedena tekoucí voda ... 
• Postaven nový objekt ve dvoře Lidové školy umění pro umístění školní družiny mládeže.
• Třídy byly umístěny ve třech budovách: v budově Lidové školy umění, v přístavbě a hlavní budově. 1972–3 přibyla jedna třída pro 

prvňáčky v nově vybudované družině ...
• 1973–4 došlo k výměně střešní krytiny .
• Zájmová činnost byla velmi rozsáhlá - jazyk německý, anglický, prakt. z chemie, přírodopisu, sport. hry chlapců a dívek, kurz šití 

a dále zvýšená péče učitelů o talentované žáky.
• Se zájmem byla sledována žáky beseda ke Dni čs. armády, stejně jako beseda s občany Vietnamské demokratické republiky. Celá 

škola se zúčastnila manifestace na nám. Obránců míru u příležitosti oslav VŘSR, Svátku práce a 9. května.
• Ve vstupní hale školy žáci zhlédli výstavu k Slovenskému národnímu povstání. Pro město uspořádali žáci výstavu s názvem Boj 

proti vandalismu. 
• Stále se rozvíjí družba se slovenskou školou Drieňová 16, Bratislava ... což vede k internacionálnímu cítění...
• 1974–5 byla zřízena Síň tradic... bude připomínat počátky a rozvoj dělnického hnutí, boj za svobodu... a rozvoj výstavby socialis-

tické společnosti...

Na samém počátku
Zápis z r. 1938: 
• Jednání o stavbě chlapecké školy vleklo se již řadu let, ale bez 

výsledků ... na stavbu se vážně nemyslí ... krušno bylo pomysliti, 
že naše děti budou drženy v učírnách, v nichž při komisionelním 
jednání v roce 1930 bylo vyučování úředně zakázáno ... 

Dobrá věc se nakonec podařila v roce 1940:
• Třídy se přestěhovaly do novostavby školní budovy ... 3. třídy 

a kabinet v přízemí byly zabaveny pro německou obecnou 
školu ... druhé poschodí školní novostavby pronajala újezdní 
školní rada odborné škole pro ženská povolání, souterrain v se-
verní části katastrálnímu měřickému úřadu ... 

Co se dnes už neznáme:
• Podle náboženského vyznání bylo 304 žáků římsko-katol., 

16 čsbr. evangel., 6 českoslov., 1 pravoslavný, 10 bez vyznání.
• Do 1. listopadu (1941) bylo vyučováno celodenně ... počátek 

vyučování posunut na 8.30 hod.
• Všichni žáci i učitelé byli české národnosti. Po vyloučení žáků 

mladších 6 let bylo na škole 294 žáků.
• 27. května 1942 odstranili hrdinní parašutisté z Anglie vyslaní 

kata českého národa R. Heydricha ... Českému národu nastaly 
dny nejkrutší persekuce, proti níž Neronovo pronásledování 
křesťanů bylo zcela nicotným ... zde využívali Němci smrti 
Heydrichovy k provedení 1. etapy t.zv. zeleného plánu, t.j. vy-
lidnění českých zemí ... 
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Končí první desetiletí jednadvacátého 
století. Jaký přívlastek získá toto století 
v historii, dnes těžko předvídat. 
Lidstvo vynalézá, zjednodušuje si život, 
žije dneškem a zítřkem, 
všední dny i svátky splývají...
Rádi bychom vám nabídli krátké 
zastavení, ohlédnutí, vzpomínku, a tím 
snad také důvod k oslavě. 
Dámě tak krásné, jako je budova 
„Zelené“,  jistě není nepříjemná 
připomínka sedmi desetiletí, která 
v tom nejlepším smyslu slova slouží 
generacím k dosažení 
základního vzdělání.
Školní kronika je zdrojem diplomaticky 
zaznamenaných informací 
o životě ve škole,  
o radostných i smutných událostech. 
Vybrali jsme pasáže, které 
charakterizují jednotlivá desetiletí, 
abyste podle délky pobytu na tomto 
světě buď zavzpomínali, nebo se 
naopak dozvěděli...

V předposledním roce prvního desetiletí 3. tisíciletí se při ohlédnutí za tak krát-
kým obdobím, jakým je 70 let, dozvíme, že se opakují situace a potíže bez 
ohledu na společenskou situaci. V budově je stále nedostatek prostor, stále ne-
máme školní hřiště, stále sbíráme papír a peníze za sběr nám přicházejí vhod, 
budova je opravována za provozu...
Ale i změny nastaly - rodiče již neuzavírají závazky na pomoc při úpravách ve 
škole, chování žáků mimo školu už není naším problémem, pracujeme s inte-
grovanými žáky, ustala pravidelná péče o zdraví žáků, preventivní prohlídky, 
zato více spolupracujeme s odborem péče o dítě ... a snažíme se ze všech sil, 
aby škola zůstala dílnou lidskosti. 
Letošní oslavy byly připravovány bez ustavení komise, přesto věříme, že jsou 
důstojné a radostné a potěšily vás, kteří jste absolventy, i vás, kteří jste zde 
pracovali. 
Náš školní vzdělávací program má název Škola mnoha možností. Mottem pro 
letošní školní rok je citát: „Zapomenou na to, co jste jim řekli, ale nezapome-
nou, jak se s vámi cítili.“
Vy jste přišli, viděli a četli – snad jste se tedy i dobře cítili. A snad i další gene-
race budou „Zelenou“ opouštět a pak se do ní vracet s pocitem, že přes roky, 
které jí přibývají, v ní pracují lidé, kteří jí uchovají svěží a moderní obsah. 

80. léta ve světě znamenají perestrojku
A u nás ve škole:
• Na dvoře školní budovy se započalo s výstavbou nové školní jídelny v hodnotě 2 mil. Kčs ... 
• Pro školní práci byly vytvořeny optimální podmínky ... Důležitou náplní v činnosti SRPŠ byla volba povolání, rozmisť. řízení 

vycházejících žáků, školní ples, Den mládí. Zásluhou KSČ byla uskutečněna za výlohou MěNV výstavka „Co náš stát dává 
prvňáčkům“. PO se zúčastnila mnoha soutěží např. O prapor voroněžských pionýrů, Partyzánský samopal, podílela se na 
sběru odpadových hmot, léč. bylin, bílého skla, vysazování stromků ... 

• Nová školská soustava postoupila (1981–2) až do 6. ročníků ZŠ ... učivo se jeví jako náročné ... 
• Uplatňování zásady spojení školy se životem se projevovalo během celého roku vystoupením pionýrů a žáků při různých 

příležitostech ... 
V r. 1982 
• V akci „Z“ dokončena nová školní jídelna s moderní kuchyní. Stávající prostory školní kuchyně a jídelny budou po adaptaci 

využity pro pracovní vyučování.
• Všichni (členové ROH) se podíleli na odběru známek solidarity ve výši 1 % čisté mzdy.
• Při veřejně prospěšných pracech bylo opracováno 2 237 brigádnických hodin.
 O rok později: 
• Tělocvična nestačila pokrýt všechny hodiny TV, proto nižší ročníky cvičily v sále LŠU a několik hodin nebylo pokryto vůbec. 
• Školní pozemek byl od jara rozšířen o pařeniště a skleník městského zahradnictví.
• V nové školní jídelně se denně stravovalo kolem 710 žáků.
• Učitelé ruského jazyka pomáhali žákům při dopisování se sovětskými pionýry...
• Stanovený počet pedagogických pracovníků se zúčastnil setkání se slovenským ministrem kultury ...
•  V září byl zpracován nový vnitřní řád, který přispěl k upevnění kázně ...
• Žáci se zúčastňovali veřejně prospěšné práce na úpravě letního kina ... byly aktivizovány hlídky na čistotu kolem školy. 
• Žáci se účastnili exkurzí na pilu, do k. p. Elitex, n. p. Kras, vodárny a do školního statku ...
• Splněn byl i úkol odevzdat na Fond solidarity 5 Kčs na jednoho pionýra.
• K určité stagnaci došlo v ateistické výchově. Dokladem toho je skutečnost, že se nepodařilo snížit procento žáků přihláše-

ných do náboženství.
Rok 1985:
• Postupně je zaváděno rozšířené vyučování matematiky a přírodovědných předmětů. I když výběr talentovaných žáků byl 

značně omezený, můžeme po prvním roce práci v této třídě hodnotit kladně. 
•  ŽS úspěšně plnila své poslání ... řídila práce třídních samospráv, spolu s PO SSM ... ke zkvalitnění vnitřního pořádku a čisto-

ty přispěla pravidelná kontrola a zveřejňování dosažených výsledků.
Školní rok 1986-7 poprvé zahajoval tzv. hodinou míru.
• Děkovný dopis z velvyslanectví Nikaraguy: „... chce v tomto okamžiku vyjádřit co nejupřímnější vděčnost za projevy so-

lidarity a přátelství vyjádřené hračkami, které nám posíláte pro naše děti v současnosti trpící válkou, jež je výsledkem 
severoamerického imperialismu ...“

• V říjnu 1985 byla v prvním poschodí zřízena tabule cti. Výběr provádí třídní učitel po konzultaci...
• Úkolem je výchova k volbě povolání. Po mnoha letech se podařilo splnit směrné číslo pro vojenské školy.
• Zapojení učitelů do veřejně prospěšné práce ... průměr funkcí ve škole je 2,21 na učitele, na veřejnosti 2,65.
• Na počátku školního roku (1987–8) byla ustavena komise pro oslavy 50 letého trvání naší školy ...
• Ve spolupráci s OTMS bylo zajištěno vybavení učebny pro výpočetní techniku ...
• Otázka školního hřiště je stále v jednání...
• Zápis z posledního školního roku osmdesátých let se omezil na zaznamenání oslav 50 let školy. 

90. léta - sametová revoluce přinesla velké změny

Hlavní úkoly:
• V přechodném 9. roč. (1991–2) pracovat podle dosavadní učební osnovy a učebního plánu, v ON a RV pracovat podle nově 

zpracovaných učebních osnov, pokračovat ve výuce cizích jazyků (angličtina, němčina), umožnit učitelům RJ zúčastnit se kurzů 
cizích jazyků, zabezpečit výuku dějepisu, obč. nauky tak, aby žákům byl podán pravdivý výklad historických skutečností ... 

• 1995 - zajistit postupný a plynulý přechod žáků na devítiletou povinnou docházku. 
Využili jsme možnosti a naši žáci se téměř pravidelně účastnili televizních soutěží
• 18 žáků 6.A se zúčastnilo natáčení televizního programu „Holky a kluci z jedné lavice“ v Košicích. 
• 1993 a 1996 Žáci 6.A třídy se zúčastnili 3x televizní soutěže HIP-HAP-HOP.
• Žáci 7. A se zúčastnili rozhlasové soutěže pořadu DOMINO, kterou vyhráli.
Díky výborné atmosféře se podařilo také několik  
akademií a divadelních představení
• 1991 - Vánoční akademie 
• 1992 - Pohádka O zlatém klíči a živé vodě
• 1993 - Jak se Honza ztratil 
• 1995 - Veřejné vystoupení s úspěšným pořadem Na programu 

 „Zelená“, který přijela natočit televize NOVA.
• 1996 - Oslava 10. výročí matematických tříd
• 1997 - Školní akademie Radost má zelenou - Zelená má radost   

byla mimořádně úspěšná...
• 1997 - Pořádáme u hradu Zelený jarmark
• 1998 - Založena tradice recitační soutěže Poezie v životě - život v poezii
• 1998 - Pohádkový muzikál Princezna písnička
• 1999 - oslavy 60 let školy - akademie s názvem Věčně zelená
• Protože se učíme cizí jazyky, nabízíme i možnost vycestovat alespoň na krátkou dobu do Rakouska a do Velké Británie ...  
A také se modernizuje budova
• 1992–3: Generální oprava tělocvičny, počítačová učebna v suterénu školy vybavena počítačovou sítí řady PC ... 
• 1994–5: Začátek roku nám zpříjemnilo propojení přístavby s hlavní budovou. Skončilo letité trápení s přesuny do jídelny a tělo-

cvičny. Rozšířeno atrium na přístavbě, které v r. 1998 dostalo nový umělý povrch ... 
• 1995–6: Už o prázdninách začala práce na nástavbě nad školní jídelnou, protože chybí prostory... probíhalo za provozu. Jeden ze 

silných podzimních dešťů způsobil, že voda protekla do školní jídelny ... (nečetli jste to už?) Došlo také k plynofikaci kotelny.
• 1997 - Zřízen koutek pro prodej svačin v jídelně.
Projekty pomáhají nejen zaujmout žáky, ale jsou i možností získat finance:
• Od r. 1990 se aktivně zapojujeme do akcí hnutí Na vlastních nohou
• 1993 - Zdravá škola
• 1994 - Zdravá škola ve zdravém městě, Počítače na Zelené
• 1995 - Zdravá škola pro všechny
• 1999 - Inovován projekt Zdravá škola - Dokážu to  

(Pozitivně myslet - pozitivně žít)
Méně potěšitelné zjištění: 
•  Vzrůstá počet dětí s diagnostikovanou dysgrafíí, dyslexií či dysortografií
Nevídáno, neslýcháno
•  1994 –95 - poprvé se začíná hrozit stávkou
•  28. 1. 1997 se účastníme protestní stávky za splnění předvolebních slibů v oblasti školství.

A jsme v 21. století
• Dochází k reformě veřejné správy ...
•  Rodina Mensdorf-Pouilly nabídla za dosavadní 

školní pozemek (pod „lázněmi“) zahradu za 
budovou rezidence ... 

•  Začínáme novou tradici Přijímání prvňáčků  
do cechu žákovského pasováním ... 

• Školní rok 2004–5 jsme zahájili stávkou 
• 2004 - představení estrádního typu  

Zelená uklidňuje i baví ... 
• 2005 - v představení Jak Kašpárek učil čerty  

zpívat děti podávaly přesvědčivé výkony ... 
V druhé polovině prvního desetiletí:
• Začíná „optimalizace“ systému základního škol-

ství, která vzbudila bouřlivou debatu učitelů i ro-
dičů. Zastupitelé města přijali návrh na vyvážené 
řešení - spojit všechny tři ZŠ do jednoho subjektu. 
Nástupnickou organizací se stala naše „Zelená“.  
Ředitelem byl jmenován RNDr. Vladimír Och-
manský, v  naší budově sídlí statutární zástup-
kyně Mgr. Dagmar Oujezská a zástupce pro naši 
budovu Mgr. Martin Staněk.

• Současně se sloučením jsme začali pracovat na 
přípravě školního vzdělávacího programu Škola 
mnoha možností. Byla to příležitost poznat ko-
legy z jiných budov, učit se spolupráci, toleranci. 
Protože jedním z cílů sloučení bylo zajistit plně 
aprobovanou výuku, každoročně mají někteří 
vyučující úvazek na dvou, v horším případě i na 
všech třech budovách. 

•  Neodmyslitelnou součástí školy je školní druži-
na. V  současné době má tři oddělení v samo-
statných učebnách. V průběhu let se měnilo 
její poslání, v  kronice se objevují stesky, že vy-
chovatelky nemají příležitost pomáhat dětem 
s domácí přípravou, pak zase úkol dát dětem 
prostor pro odpočinek ... v  každém případě se 
vychovatelky snaží nabídnout dětem v zájmo-
vých kroužcích možnost věnovat se koníčkům 
a zálibám, pořádají neuvěřitelné množství 
akcí, z nichž tradiční je např. pouštění draků 
či karneval na ledě, Kdo si hraje, nezlobí ... při 
jejichž organizaci spolupracují s DDM a se stu-
dentkami SPgŠ.


